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ÅRSBERETNING FOR 2024 
Først og fremmest ønsker jeg at sige tak til den øvrige Raceledelse, racens medlemmer og den komite, der 
arbejder på Curly World Seminar 2026 (herefter CWS’26). En speciel tak skal også lyde til Janne Hjorth og 
Birthe Thygesen, der de sidste to år har hjulpet Raceledelsen med hitlisten og fejring af Årets Curlyer. 

Som mange af jer ved, aftræder jeg i dag som formand og udgår af Raceledelsen før min periode er til ende. 
Mine seneste to år i Raceledelsesregi har været en tid med yderligere læring og erfaring i puljen; men også en 
periode, hvor jeg føler, jeg har været nødt til at holde overblikket på egen hånd. Jeg vil gerne dele mine 
refleksioner med jer, i håbet om, at vi sammen kan finde måder at gøre den samlede forenings fremtidige 
samarbejde stærkere og mere effektivt. 

Her ønsker jeg først og fremmest at understrege, at det ikke er muligt at skabe et godt samarbejde, ved at 
opstille ultimatummer. Det er vigtigt, at vores samarbejde bliver mere dynamisk, hvor vi samtidig husker på, 
at være opmærksomme på hinandens tid og ressourcer. Vi må alle være nysgerrige på, hvordan vi kan være 
med til at løse opgaver proaktivt - arbejdet er gjort før, og vi har i Raceledelsen en platform, hvor man kan 
finde inspiration. Udvikling og nye idéer for effektivisering er velkomne, men det skal være med respekt for de 
traditioner, der generelt ligger i bestyrelsesarbejde. Samtidig er det også væsentligt, at vi hjælper hinanden i 
mål. 

Med det in mente må jeg også konstatere, at siden jeg første gang blev medlem af Raceledelsen tilbage i 
2003, er opgaverne ikke blevet hverken færre eller mindre - tvært imod. Nogle opgaver er blevet nemmere 
grundet digitaliseringen, mens digitaliseringen samtidig også har åbnet for et større katalog af muligheder. For 
at Raceledelsen kan favne bredden, er der derfor nu behov for et større samarbejde, hvor racens medlemmer 
bliver nødt til at inddrage sig selv i højere grad end tidligere. 

Jeg tror på, at vi som race har et kæmpe potentiale, hvis vi alle arbejder sammen og tager et fælles ansvar. For 
at dette skal lykkes, skal vi skabe et stærkt samarbejde på tværs af racens medlemmer og Raceledelsen, hvor 
vi er endog mere åbne for nye idéer og løsninger. Her er det dog vigtigt også at nævne, vi er fælles om en 
jagthunderace, der også skal være sund i generationer fremadrettet - både sundheds- og eksteriørmæssigt. 
Derfor må fokus aldrig fjernes fuldstændigt fra dette oprindelige formål. 

Når det er sagt, har vi et vigtigt fælles mål: at sikre foreningens vækst og udvikling med medlemmernes 
interesse for øje. 

Vi har set, at vores medlemstal er lavere end vi kunne ønske. Det er et klart signal om, at vi har brug for at 
være mere kreative og engagerede i at skabe aktiviteter, der appellerer til både nuværende og potentielle 
medlemmer i racen. Nedskæringer i aktiviteter vil ikke afhjælpe et faldende medlemstal, men aktiviteterne 
må nok skifte fokus eller måske annonceres anderledes, for at favne de fleste. Alle racens medlemmer er nødt 
til at hjælpe med at løfte denne opgave. Det kan være gennem aktiv deltagelse i arrangementer, ved at 
komme med idéer til nye aktiviteter eller måske endda tage ansvar for at organisere et arrangement selv. 
Raceledelsen vil altid bakke op om et medlems initiativ, og hjælpe med gode råd ved behov. 
Opdrætterne har også et ansvar for at skaffe flere medlemmer, fx gennem de tilgængelige DRK startpakker og 
ved løbende kontakt med hvalpekøbere. Opdrætterne er racens ansigt udadtil og Raceledelsen vil til hver en 
tid gerne stå til rådighed for råd og vejledning, så vi derigennem kan hjælpe hinanden til en positiv udvikling. 

Endeligt står vi overfor en stor opgave med CWS’26, og det går godt. Det skal I alle have tak for. Jeg synes vi 
har haft et fornuftigt samarbejde, men arbejdsopgaverne tager nu for alvor til, for så at accelererer indtil 
afviklingen af selve eventet og perioden efter. For at vi kan få succes med dette, er det vigtigt, at alle i 
komiteen nu viser initiativ. 
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Jeg vil gerne afslutte med at sige tak for den tillid, I har givet mig som formand - vores timer sammen i 
Raceledelsen er værdsat, og jeg synes vi har haft nogle gode arrangementer hen over året. Jeg træder ud af 
Raceledelsen, men jeg er stadig en del af foreningen, og jeg ser frem til at se, hvordan I vil tage foreningen 
videre. Jeg er sikker på, at vi kan skabe noget stort sammen. 

Tak for jeres tid og for den indsats, I alle lægger i foreningen. Jeg er glad for at se, at vi på trods af et lavt 
medlemstal alligevel formår at samle så mange, og jeg tænker den sociale del af vores arrangementer kun 
bliver endnu vigtigere fremadrettet. 

 

MØDER 
Raceledelsen har i valgåret 2024 afholdt 7 møder, hvoraf et var personligt konstituerende møde efter 
årsmødet i februar 2024. De øvrige 6 møder har været afholdt online på Microsoft Teams. 

I februar konstituerede Raceledelsen sig således: 

Formand:  Anja Buhl-Westermann 
Næstformand: Ingelise Koed 
Kasserer:  Linette Sivekær Poulsen 
Sekretær:  Buggi Buch Widell 
Medlem:  Rasmus Pind Lebech 

1. suppleant:  ingen valgt ind på årsmødet 
2. Suppleant:  ingen valgt ind på årsmødet 

Mødernes fokus har primært omhandlet årets arrangementer og CWS’26. Dertil er det blevet besluttet at 
nedlægge Curly-shoppen, der fremadrettet vil uddeles som præmier ved racens arrangementer. 

Foruden de interne møder, har Raceledelsen deltaget i to møder mellem DRK og racer. Forårsmødet var 
online og efterårsmødet med personligt fremmøde. 

 

ÅRET DER GIK 
Årsmødet i februar blev afholdt ved Odense med et begrænset fremmøde. Lige forinden årsmødet blev der 
afholdt personligt møde i Komiteen for CWS’26. 

I starten af april stod Bente Wischmann for en 2-dages Udvidet Mentalbeskrivelse på Fyn. Der var god 
deltagelse til arrangementet, selvom vi naturligvis havde håbet på endnu flere af egen race. Et stort tak skal 
lyde til Bente for denne weekend. 

En træningsdag med de nye DRK-prøver i fokus blev afholdt i slutningen af april på Fyn. Ingelise Koed stod for 
arrangementet, hvor Henrik Hansen fra DRK Region Østjylland var inviteret som træner på Anja & Ole Buhl-
Westermann’s terræn. Desværre oplevede vi nogle afmeldinger denne dag, der ellers blev afholdt i høj sol og 
med godt humør. Tak til alle for jeres bidrag til dagen. 

I år var det ikke muligt at samle et hold til DJ’s Racedyst. Vi håber det vil lykkes næste gang. 

Senere i august lavede Raceledelsen et samarbejde med Raceledelsen for Chesapeake Bay Retriever om 
afholdelse af et fælles træf, idet DKK havde låst muligheden for vores vante træf-weekend. Vi benyttede 
lejligheden til at mixe lidt rundt, for at se, om man ved nogle ændringer ville kunne få en mere glat afholdelse 
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af træffet, med mulighed for tid og overskud. Det lykkedes, og det med en stor tak til Raceledelsen for 
Chesapeake Bay Retriever der stillede flere mand til rådighed - det var yderst effektivt og en god oplevelse. 
Af ændringer kan nævnes: 

- Fredag blev der afholdt eftermiddagstræning med fokus på de nye DRK prøver. 
- Lørdag havde vi udstilling først på dagen for så at samles til fællesspisning senere med amerikansk 

lotteri. Begge dele blev afholdt på campingpladsen. 
- Søndag afholdt vi DRK prøve i niveauerne Debutant og Beginner. Der kunne desværre ikke samles 

hunde nok til at afholde Novice. 

Samtidig er jeg nødt til at takke Raceledelsen for Chesapeake Bay Retriever endnu en gang for det store 
forarbejde de lagde i arrangementet - specielt da vi torsdagen forinden måtte skifte søndagens prøveterræn. 

Sidst på året i november afholdt Ingelise Koed en julefrokost med hyggelig træning og fælles samvær på sin 
private adresse ved Aarhus. Det var en god dag, hvor mennesker og hunde fyldte huset med julestemning. 

 

HVALPE, IMPORTER OG SUNDHED 
I året 2024 er der i Danmark født 1 hvalpekuld med 7 hvalpe, alle hanner. 

Der har ingen importer været i 2024. 

Ift. sundhed har 2 Curly’er været sundhedstestet jf. nedenstående skema: 

AD (albuer) HD (hofter) OCD (skuldre) 
0 1 2 3 A B C D E Fri Påvist 

 2 -  -  -  -  1 -  1  -  - - 
Dertil er 3 hunde blevet øjenundersøgt. 2 med status ‘intet påvist’ og 1 med bemærkning. 

Ingen Curlyer har været på den alm. mentalbeskrivelse. 

8 Curlyer har gennemført den Udvidede Mentalbeskrivelse. 

DKK har pr. 1. januar 2025 omdannet sine etiske anbefalinger for avl til etiske regler, for at øge sundheden og 
velfærden i den danske hundeavl. For opdrættere betyder dette at vores Curly-tæver først må parres når de 
er minimum 24 måneder. Derudover er der indført en regel om, at en tæve senest må få sit første kuld, når 
hun er 6 år. 
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CHAMPIONS 
 

I 2024 er der opnået 7 championtitler i racen - tillykke til alle der har opnået titler i årets løb! 

DKRLSCH - dansk rally super champion 
 Moliko Curly Dvina 

Ejer:  Ingelise Koed 
Opdrætter: Ingelise Koed, Danmark 

DKRLCH - dansk rally champion 
 Curlies On Wings Boniface 

Ejer:  Ingelise Koed 
Opdrætter: Iryna Dergunova, Ukraine 

 Moliko Curly Dvina 
Ejer:  Ingelise Koed 
Opdrætter: Ingelise Koed, Danmark 

DKCH(U) - dansk udstillingschampion uden prøve 
 Slodka Jak Muffinka z Basisfory 

Ejer:  Buggi Buch Widell 
Opdrætter: Barbara Lauzer og Katarzyna Lauzer, Polen 

DKJUCH - dansk juniorchampion 
 Caballus Voodoo Blue 

Ejer:  Katja Jokela 
Opdrætter: Tiina Illukka, Finland 

SECH(U) - svensk champion uden prøve 
 Fernys Akrebelly Solitos 

Ejer:  Linette Sivekær Poulsen 
Opdrætter: Dagmar Berkova, Tjekkiet 

NORDICJCH - nordisk juniorchampion 
 Caballus Voodoo Blue 

Ejer:  Katja Jokela 
Opdrætter: Tiina Illukka, Finland 
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ÅRETS CURLYER 2024 
 

Årets Brugs Curly 2024 
7 Curlyer har igennem året optjent point til listen for Årets Brugs Curly. 1., 2. og 3. vinder er: 

1. Moliko Curly Dvina 
Ejer:  Ingelise Koed 
Opdrætter: Ingelise Koed, Danmark 

2. Lis-Curl Holly 
Ejer:  Marlene og Rasmus Pind Lebech 
Opdrætter: Jens M. Jensen, Danmark 

3. Moliko Curly Pasja 
Ejer:  Anja Buhl-Westermann 
Opdrætter: Ingelise Koed, Danmark 

Årets Udstillings Curly 2024 
11 Curlyer har igennem året optjent point til listen for Årets Udstillings Curly. 1., 2. og 3. vinder er: 

1. Fernys Akrebelly Solitos 
Ejer:  Linette Sivekær Poulsen 
Opdrætter: Dagmar Berkova, Tjekkiet 

2. Caballus Voodoo Blue 
Ejer:  Katja Jokela 
Opdrætter: Tiina Illukka, Finland 

3. Vasernes Abby 
Ejer:  Bente Wischmann 
Opdrætter: Bente Wischmann, Danmark 

Årets Sports Curly 2024 
7 Curlyer har igennem året optjent point til listen for Årets Sports Curly. 1., 2. og 3. vinder er: 

1. Curlygames Glittertind 
Ejer:  Ingelise Koed 
Opdrætter: Ellisiv Hovig, Norge 

2. Moliko Curly Dvina 
Ejer:  Ingelise Koed 
Opdrætter: Ingelise Koed, Danmark 

3. Biamin Touch of Love 
Ejer:  Janne Hjorth 
Opdrætter: Tuija Hukkanen, Finland 

  



6 

 

Årets Rally-lydighed Curly 2024 
5 Curlyer har igennem året optjent point til listen for Årets Rally-lydighed Curly. 1., 2. og 3. vinder er: 

1. Curlygames Glittertind 
Ejer:  Ingelise Koed 
Opdrætter: Ellisiv Hovig, Norge 

2. Moliko Curly Dvina 
Ejer:  Ingelise Koed 
Opdrætter: Ingelise Koed, Danmark 

3. Biamin Touch of Love 
Ejer:  Janne Hjorth 
Opdrætter: Tuija Hukkanen, Finland 

Årets Nose Work Curly 2024 
2 Curlyer har igennem året optjent point til listen for Årets Nose Work Curly. 1., 2. og 3. vinder er: 

1. Slodka Jak Muffinka Z Basisfory 
Ejer:  Buggi Buch Widell 
Opdrætter: Barbara Lauzer og Katarzyna Lauzer, Polen 

2. Skaringen’s Galatea III 
Ejer:  Birthe Thygesen 
Opdrætter: Jostein Skare Thygesen, Norge 

Årets Curly 2024 
2 Curlyer har igennem året optjent point til listen for Årets Curly. 1., 2. og 3. vinder er: 

1. Fernys Akrebelly Solitos 
Ejer:  Linette Sivekær Poulsen 
Opdrætter: Dagmar Berkova, Tjekkiet 

2. Moliko Curly Pasja 
Ejer:  Anja Buhl-Westermann 
Opdrætter: Ingelise Koed, Danmark 


